
 

 

 

 

 

Αθήνα, 15 Οκτωβρίου 2024 

Ερώτηση 

Προς τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

 

Θέμα: «Φόρος στο φιλοδώρημα. Να αναθεωρηθεί η προκλητική απόφαση της 

κυβέρνησης.» 

 

Εύλογη ανησυχία και αναστάτωση έχει προκαλέσει σε χιλιάδες εργαζόμενους στον τομέα 

του επισιτισμού και τουρισμού η είδηση πως η κυβέρνηση, ενεργοποιώντας έναν 

μνημονιακό νόμο του 2013, προχωρά στη φορολόγηση των φιλοδωρημάτων, εφόσον αυτά 

έχουν καταβληθεί μέσω μηχανήματος POS. 

 

Πιο συγκεκριμένα, η σχετική απόφαση του οικονομικού επιτελείου της κυβέρνησης ελήφθη 

στη βάση του Άρθρου 12 του Νόμου 4172/2013, σύμφωνα με το οποίο τα φιλοδωρήματα 

αποτελούν εισόδημα εκ μισθωτής εργασίας και υπόκεινται σε φορολογικές κρατήσεις και 

ασφαλιστικές εισφορές. Παράλληλα, γίνεται επίκληση σε μία παλαιότερη απόφαση του 

Αρείου Πάγου, την απόφαση υπ’ αριθ. 1195/2022, η οποία όμως αφορούσε μόνο τους 

εργαζόμενους των καζίνο, συγκεκριμένη Συλλογική Σύμβαση Εργασίας και συγκεκριμένη 

χρονική περίοδο, ενώ σκοπός της ήταν η δικαίωση του αιτήματος των εργαζομένων. 

 

Επειδή: 

- Πρόκειται για μία απόφαση που όχι απλά δεν εξυπηρετεί καμία από τις δυο πλευρές, αλλά 

δημιουργεί μεγαλύτερη οικονομική πίεση και στους υπαλλήλους και στους ιδιοκτήτες. 

- Οι χιλιάδες εργαζόμενοι και εργαζόμενες εργάζονται στη συντριπτική τους πλειοψηφία με 

πενιχρό μισθό που πολλές φορές είναι χαμηλότερος ακόμα και του κατώτατου, με 

αποτέλεσμα τα φιλοδωρήματα να μετατρέπονται σε απαραίτητο εισόδημα για την επιβίωσή 

τους. 

- Συνιστά κοινωνική πρόκληση η κυβέρνηση να αποφεύγει πεισματικά τη φορολόγηση των 

μεγάλων επιχειρηματικών ομίλων που κινούνται με όρους καρτέλ στο σύνολο σχεδόν των 

παραγωγικών τομέων της χώρας και αποκομίζουν ετησίως εκατομμύρια υπερκερδών, αλλά 
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να φορολογεί τα φιλοδωρήματα που στο 95% των περιπτώσεων δεν ξεπερνούν τα δέκα 

ευρώ. 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

Ανήκει στις προθέσεις του να φέρει άμεσα νομοθετική ρύθμιση προκειμένου τα 

φιλοδωρήματα στους εργαζόμενους στον τομέα του επισιτισμού, ανεξαρτήτως του 

τρόπου καταβολής τους, να μην υπόκεινται σε καμία φορολογική ή ασφαλιστική 

κράτηση και να αποδίδονται στο σύνολό τους στον δικαιούχο; 

 

 

Οι ερωτώσες Βουλεύτριες και οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Ακρίτα Έλενα 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος (Χάρης) 

 

Αποστολάκης Ευάγγελος 

 

Βέττα Καλλιόπη 

 

Γαβρήλος Γιώργος 

 

Δούρου Ειρήνη (Ρένα) 

 

Ζαμπάρας Μιλτιάδης 

 

Θρασκιά Ουρανία (Ράνια) 

 

Καλαματιανός Διονύσης 



 

Κασιμάτη Νίνα 

 

Κοντοτόλη Μαρίνα 

 

Μάλαμα Κυριακή 

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

 

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας 

 

Παπαηλιού Γιώργος 

 

Παππάς Πέτρος 

 

Πούλου Παραγιού (Γιώτα) 

 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

 

Τσαπανίδου Παρθένα (Πόπη) 



 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

Ψυχογιός Γιώργος 

 

 

 

 




